

بنك ليشا يستحوذ على محفظة تضم 33 طائرة من Avolon

تم تنفيذ عملية الاستحواذ من خلال هيكل استثماري لصالح صندوق ليشا للطيران، وذلك بموجب اتفاقية لبيع وشراء محفظة تضم 33 طائرة.

الدوحة ودبلن، 28 سبتمبر 2026: أعلن بنك ليشا وAvolon، الشركة العالمية الرائدة في مجال تمويل قطاع الطيران، اليوم عن اتفاقية لبيع وشراء محفظة تضم 33 طائرة. وتتألف الصفقة من محفظة متنوعة من طائرات تجارية مؤجرة إلى 25 شركة طيران حول العالم.

تمثل الصفقة محطة مهمة في تطور العلاقة بين Avolon وبنك ليشا، كما تعكس حجم رؤوس الأموال المؤسسية الساعية إلى الاستثمار في الطائرات المؤجرة، واستمرار قوة الطلب على أصول الطيران عالية الجودة. وعقب استكمال الصفقة، ستتولى Lesha Aviation Services إدارة المحفظة، ليرتفع إجمالي عدد الطائرات ضمن الأسطول الذي يديره البنك إلى أكثر من 75 طائرة.

وتعليقاً على هذه الصفقة، قال السيد آندي كرونين، الرئيس التنفيذي لشركة Avolon: "يسعدنا أن نتعاون مع بنك ليشا في هذه الصفقة المهمة. ويُعد تداول الطائرات جزءاً أساسياً من استراتيجية Avolon، إذ يتيح لنا إدارة محفظتنا بفاعلية، وتحقيق القيمة وإعادة توظيف رأس المال. وتعكس هذه الاتفاقية استمرار قوة طلب المستثمرين على أصول الطيران، فضلاً عن حجم وقدرات منصة Avolon العالمية."

ومن جانبه، قال السيد محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي للمجموعة لبنك ليشا: "يعكس هذا الاستحواذ النهج المنضبط الذي اتبعناه لتوسيع نطاق أعمالنا في مجال تأجير الطائرات. وإنّ إضافة محفظة بهذه الجودة، تضم مستأجرين راسخين ومزيجاً قوياً من التقنيات، تعزز متانة المحفظة وآفاق تحقيق الأرباح على المدى الطويل التي نستهدفها ضمن محفظتنا المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية في قطاع الطيران. ومن خلال إدارة هذه المحفظة عبر Lesha Aviation Services، نتوقع أن تحقق عوائد مستقرة ومتنوعة لسنوات قادمة."

وتتماشى عملية الاستحواذ مع الاستراتيجية الأوسع لبنك ليشا لتوسيع نطاق منصته الاستثمارية المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية في قطاع الطيران من خلال أصول متنوعة ومدرة للدخل. ويواصل البنك تعزيز خصائص محفظته في قطاع الطيران على أساس معدل حسب المخاطر، بالتزامن مع ترسيخ حضوره في الأسواق العالمية الرئيسية.

Lesha Bank Acquires a Portfolio of 33 Aircraft from Avolon

The acquisition was undertaken through an investment structure on behalf of Lesha Aviation Fund, with an agreement for the sale and purchase of a portfolio of 33 aircraft.

Doha & Dublin, 28 September 2026: Lesha Bank LLC (Public) and Avolon, a leading global aviation finance company, today announced an agreement for the sale and purchase of a portfolio of 33 aircraft. The transaction comprises a diversified portfolio of commercial aircraft on lease to 25 airlines globally.

The transaction represents a significant milestone in the development of the relationship between Avolon and Lesha Bank. It also demonstrates the depth of institutional capital seeking exposure to leased aircraft and the continued strength of demand for high-quality aviation assets. Following completion, the portfolio will be managed by Lesha Aviation Services, bringing the Bank's total managed fleet to more than 75 aircraft.

Mr Andy Cronin, Chief Executive Officer of Avolon, commented: "We are pleased to partner with Lesha Bank on this significant transaction. Aircraft trading is a core part of Avolon's strategy, enabling us to actively manage our portfolio, realise value and recycle capital. This agreement reflects the continued strength of investor demand for aviation assets and the scale and capabilities of Avolon's global platform."

Mr Mohammed Ismail Al Emadi, Group Chief Executive Officer of Lesha Bank, said: "This acquisition reflects the disciplined approach we have taken to building scale in aviation leasing. Adding a portfolio of this calibre, with established lessees and a strong technology mix, reinforces the resilience and long-term earnings profile we are targeting across our Shari'a-compliant aviation portfolio. Managed through Lesha Aviation Services we expect this portfolio to deliver stable, diversified returns for years to come."

The acquisition is aligned with Lesha Bank's broader strategy of scaling its Shari'a-compliant aviation investment platform through diversified, income-generating assets. The Bank continues to strengthen the risk-adjusted profile of its aviation portfolio, while deepening its footprint in key global markets.